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برخي از ملي پوشان انتظارم را برآورده نكردند

رنگرز:مختاريبايدخودراكنترلميكرد

  تأکيد رئيس فدراسيون شنا، شيرجه و واترپلو بر درخشش جوانان:

موفقيتدرسطحمليبهحمايتنيازدارد

 رقابت هاي کش�تي فرنگي ج�ام وهبي امره 
ترکيه هرچند با کسب عنوان قهرماني ايران 
همره بود، اما حاشيه هاي اين مسابقات بيشتر 
از متن آن به چش�م آمد، به خصوص در وزن 
77 کيلوگرم که هم نارضايتي سرمربي تيم 
ملي را به  دنبال داشت و هم خطر محروميت 
کش�تي گير کش�ورمان را به دنب�ال دارد. 
سرمربي تيم ملي كشتي فرنگي ايران در پايان 
اين مسابقات و بعد از بازگش��ت به ايران گفت: 
»هدف اصلي ما از حضور در اين رقابت ها شناخت 
تركيب نهايي تيم ملي براي رقابت هاي قهرماني 
آسيا و مس��ابقات كسب س��هميه المپيك بود 
و در كنار آن خدا را ش��كر در نهاي��ت موفق به 
كسب عنوان قهرماني اين مسابقات شديم. البته 

عملكرد مهدي محس��ن نژاد 
نااميد كننده بود، ضمن 
اينك��ه از رس��تمي، 
گرمس��يري و فردين 
هدايت��ي ني��ز انتظار 

بيشتري داشتم.«
حس��ن رنگرز با اش��اره 

ب��ه عملك��رد چهار 

كش��تي گير ايران در اي��ن وزن مي گوي��د: »از 
هيچ كدام شان راضي نيستم. آنها نتوانستند در 
ارزيابي هاي فني انتظارات كادر فني را برآورده 

كنند.«
اما جداي از عملكرد ضعي��ف نمايندگان ايران 
در اي��ن وزن درگيري محمدرض��ا مختاري در 
فينال اين وزن با كش��تي گير تركيه اي حاشيه 
بدي براي تي��م ملي ايجاد كرد. رنگ��رز با بيان 
اينكه انتظار داش��ت مختاري خود را كنترل و 
وارد اين حاشيه نشود، عنوان كرد: »اين قبيل 
رفتارها قابل پيش بيني بود، بر همين اس��اس 
نيز هشدارهاي لازم به كشتي گيران داده شده 
بود تا در صورت بروز مشكل متناسب با شأن و 
شخصيت يك كشتي گير ايراني برخورد داشته 
باشند. انصافاً كشتي گير ترك اخلاق را رعايت 
نكرد و بارها در جريان مبارزه به مختاري ضربه 
زد و به رغم اعتراض مربيان ما تصاوير بازبيني 
نش��د. مي توانم بگويم اين مبارزه را داوران با 
بي توجهي هايش��ان به رفتارهاي كشتي گير 
تركيه ب��ه جنج��ال كش��يدند. در نهايت نيز 
مختاري به ضربه هاي او واكنش نشان داد كه كار 
به جنجال كشيده شد. هرچند باني و مسبب 
اين جنجال كش��تي گير ترك بود، اما 
از مختاري انتظار خويشتنداري 
داش��تيم. با اتفاقي كه رخ داد 
به نظر مي رسد به رغم شانس 
بالايي كه مختاري با عملكرد 
خوب خود براي رسيدن به تيم 
ملي داشت به احتمال زياد از 
سوي اتحاديه جهاني كشتي با 
محروميت مواجه شود. متأسفانه 
برخي مسئولان فدراسيون كشتي 
تركي��ه و برگ��زاري مس��ابقات با 
رفتارهاي خارج از عرف خود رس��م 

ميهمان نوازي را بجا نياوردند.«
رنگرز در ادامه ب��ا عذرخواهي از مردم 
گف��ت: »از همه مردم عزي��ز ايران كه 
اين صحنه هاي غيرورزشي را ديدند 
و خاطر آنها مكدر ش��د صميمانه 
عذرخواه��ي مي كنم و قطعاً اين 
قبيل اتفاقات از نظر كادر فني 
تيم ملي مورد قبول نيس��ت و 

نخواهد بود.«

محس��ن رضوان��ي خواس��تار تغيير ن��گاه به 
رش��ته هاي آبي ش��د. تيم هاي ملي جوانان 
ايران در رش��ته هاي شنا، ش��يرجه و واترپلو 
در رقابت هاي قهرماني جوانان آسيا عملكرد 
درخشاني داش��تند و مدال هاي خوشرنگ و 
ارزش��مند زيادي در فيليپين كسب كردند. 
نايب قهرمان��ي واترپلو، كس��ب 12 مدال در 
رشته ش��نا و درخشش س��ام واژير به عنوان 
پديده شيرجه آس��يا از جمله اين دستاوردها 
بود. رئيس فدراسيون شنا ، شيرجه و واترپلو 
در گفت وگو با مهر به اين درخش��ش ها اشاره 
كرد:  »خيلي از مدال هاي كسب شده در رشته 
ش��نا در نوع خود كم س��ابقه يا بي سابقه بود. 
ايران پيش از اين فقط در سال 2۰۰۵ موفق به 
كسب طلاي شناي قورباغه شده بود. تا پيش 
از اين هم در ش��نای س��رعت قهرمان نشده 
بوديم، اما ساميار عبدلي اين مقام را به دست 
آورد. در س��اير رده ها و مواد ه��م نمايندگان 
ايران خيلي خوش درخش��يدند. سام واژير، 
پديده ش��يرجه از ايران مهاجرت كرده است، 
اما با همكاري خودش و خانواده اش، تيم ايران 
را در مسابقات همراهي كرد و به واسطه پنج 
مدالي كه شامل دو طلا بود، پديده مسابقات 
شد. او نشان داد آينده پرباري دارد. واژير در 
حالي با تيم ايران در مس��ابقات شركت كرد 
كه كانادا خيلي جدي خواس��تار حضور او در 
تركيب تيمش بود، اما قبول نكرد. همچنين 
چين كشور مدعي در شيرجه است. شايد در 
برخي كشورها تك س��تاره ببينيم، اما مانند 
چيني ه��ا در اين رش��ته نداري��م. در جريان 

همين مسابقات قهرماني آسيا، رئيس كميته 
فني شيرجه آسيا كه يك چيني است تأكيد 
داشت شيرجه ايران آينده درخشاني دارد. در 
رشته واترپلو، ملي پوشان ما با اقتدار قزاقستان 
و چين را شكس��ت دادند و مقابل ژاپن هم با 
رقابتي نزديك و منطقي شكس��ت خوردند. 
مقابل ژاپن هم واقعاً انتظاري براي برد نبود. 
مهم تر از عملك��رد تيم واترپلو ك��ه منجر به 
نايب قهرماني ش��د، اخلاق و نظم ورزشكاران 
اين تيم بود. البته در شنا و شيرجه هم شاهد 
اين فاكتور مهم بوديم، اما بايد در نظر داشت 
كه اخلاق و نظم در رش��ته هاي تيمي خيلي 
مهم و تأثيرگذار است.« بحث سرمايه گذاري 
موضوع ديگري اس��ت كه رضوان��ي روي آن 
تأكيد داش��ت. رئيس فدراس��يون ش��نا در 
خصوص هزينه اعزام تيم هاي ملي به قهرماني 
آس��يا گفت: »هزين��ه حضور در مس��ابقات 
قهرماني جوانان آسيا ۵ميليارد شد، در حالي 
كه بودجه فدراسيون ش��نا، شيرجه و واترپلو 
در وزارت ورزش 11ميلي��ارد تومان اس��ت. 
در نظر داش��ته باش��يم علاوه بر اين اعزام در 
طول سال، اعزام ها و برنامه هاي زياد ديگري 
هم داش��تيم. خودم نمي دان��م چطور از پس 
مش��كلات و كمبودهاي مالي برآمديم. بايد 
نگاه ها به فدراس��يون ما تغيير كن��د و اتفاق 
خوبي در رابطه با بودجه مان رقم بخورد. براي 
نتيجه گيري در س��طح ملي ب��ه حمايت نياز 
داريم. براي سفر به فيليپين از مساعدت مالي 
فدراسيون جهاني بهره مند شديم، اما همانطور 

كه گفتم نگاه ها بايد تغيير كند.«

حامد قهرمانی      چهره اشرف رامین    خبر

پروژه واگذاري س��رخابي ها هنوز به س��رانجام 
نرس��يده وارد حاشيه ش��د و هيچ كس نمي داند 
مالكان جديد اين دو باشگاه پرطرفدار، اما زيان ده 
كدام نهاد يا سازمان است، حتي خود دولتي ها نيز 
در اين زمينه با هم اختلاف نظر دارند. روز گذشته و 
چند ساعت قبل از برگزاري دربي، بهادري جهرمي 
از واگذاري پرس��پوليس و استقلال به بانك هاي 
غيردولتي گفت و آن را خبري خوشحال كننده 

براي هواداران خواند. 
تنها چند روز پس از اب��لاغ محمد مخبر، معاون 
اول رئيس جمهور در خصوص واگذاري 8۰درصد 
از س��هام پرس��پوليس جهت رد ديون دولت به 
وزارتخانه هاي اقتصاد، تعاون و ورزش، سخنگوي 
دولت با اظه��ارات جدي��دش رس��ماً واگذاري 
قرمزها به س��ازمان تامين  اجتماع��ي را منتفي 
كرد: »س��رخابي ها به دو بانك غيردولتي واگذار 

مي شوند!«
   پاسكاري دولتي

با اينكه گفته مي شد پروس��ه واگذاري مالكيت 
پرسپوليس به س��ازمان تامين  اجتماعي نهايي 
ش��ده و به رغم هم��ه مخالفت ه��اي مديريتي و 
مردمي با اين تصميم ك��ه همه خيال مي كردند 
كار به س��رانجام رسيده اس��ت، اما صحبت هاي 
بهادري جهرمي معادلات به هم ريخت. »مالكيت 
مشترك«، درد مش��تركي است كه پرسپوليس 
و اس��تقلال س��ال ها از آن رنج می برن��د و بعيد 
است كه به اين زودي ها از اين درد رهايي يابند. 
سختگيري  كنفدراس��يون فوتبال آسيا هر سال 

شديدتر مي شود و باشگاه هاي قاره براي گرفتن 
محوز حرفه اي بايد همه الزامات را رعايت كنند، 
در غير اين صورت به سرنوش��ت تيم هاي ايراني 
دچار مي شوند. فصل گذشته استقلال حضور در 
ليگ  قهرمانان آسيا را به خاطر عدم رعايت الزامات 
و مقررات از دست داد و اينطور كه معلوم است در 
س��ال جديد بايد منتظر خبر حذف پرسپوليس 
باشيم. گويا فعلاً خطري آبي ها را تهديد نمي كند، 
اما گفته مي ش��ود موضوع مالكيت جديد اين بار 

دامن سرخپوشان را می گيرد. 
با وجود ادعاهاي مطرح شده، وزارت ورزش هنوز 
نتوانس��ته تكليف س��رخابي ها را روشن كند. در 
عين حال دولت نيز با تصميمات عجيب خود بر 
مشكلات دامن  زده اس��ت. درحالي كه واگذاري 
استقلال به سال آينده موكول شده بود، اما مخبر 
دستور واگذاري پرسپوليس را صادر كرد. هرچند 
س��پردن قرمزها به س��ازماني كه ميليون ها نفر 
را تحت پوش��ش دارد و براي پرداخت مطالبات 
بازنشس��تگان و مس��تمري بگيران با هزار و يك 
مش��كل دس��ت وپنجه نرم مي كند، چيزي جز 
افتادن از چاله به چاه نيست، ولي همان تصميم 

نيز مسكوت ماند! 
با ادامه اين روند بلاتكليفي دير يا زود بايد منتظر 
عدم صدور مجوز حرفه اي و حذف پرسپوليس و 

شايد هم استقلال از آسيا باشيم. 
   مانع حقوقي برطرف نشد

حاش��يه جلس��ه هيئت دولت فرصتي ش��د تا 
بهادري جهرم��ي در مورد س��رخابي ها خبر تازه 

بدهد. س��خنگوي دولت خب��ر از واگ��ذاري به 
بانك هاي غيردولتي داد: »مذاك��رات اوليه با دو 
بانك غيردولتي در خصوص واگذاري اس��تقلال 
و پرسپوليس صورت گرفته است. توافق شد وزير 
اقتصاد و رئيس كل بانك مركزي در اين خصوص 
مذاكراتي را با هيئت هاي عامل بانك ها داش��ته 
باش��ند. پيش بيني مي كنيم در چند روز آتي به 
توافق با اين دو بانك غيردولتي برسيم. استقلال 
و پرسپوليس س��رمايه هاي ملي كشور هستند و 
هواداران زيادي دارند. دولت هم رس��الت خود را 
پشتيباني از اين س��رمايه هاي ملي و حمايت از 
هواداران قرار داده است. دولت تلاش داشت از ابتدا 
كمك حال اين دو باشگاه باشد و موانع حقوقي آنها 
را برطرف كند. فرآيند واگذاري اين دو باشگاه در 
بورس رقم خورد. هم عملكرد مالي اين دو باشگاه 
شفاف و هم بخشي از سهام اين دو باشگاه به مردم 

در سازمان بورس واگذار شد.«
بهادري جهرمي در خصوص برطرف نشدن موانع 
حقوقي گفت: »براي واگذاري بقيه سهام اين دو 
باشگاه بايد موانع حقوقي برطرف مي شد. در طول 
دو سال گذشته هيئت واگذاري در اين راستا بارها 
آگهي منتشر كرد تا بخش خصوصي اين باشگاه ها 
را خريداري كند تا هم حامي اين دو باشگاه باشد 
و هم از مزاياي تجاري و اقتصادي اين باش��گاه ها 
با تبليغات و برندس��ازي اس��تفاده كند. در طول 
اين دو سال بارها آگهي منتشر شد، اما متأسفانه 
موانع حقوقي برطرف نشد. در نهايت پيشنهادي 
از سوي سازمان خصوصي سازي ارائه شد مبني بر 

اينكه براي تسريع در حل مشكل اين دو باشگاه 
هيئت وزيران مجوزي بدهد كه به جاي واگذاري، 
يكي از اين دو باش��گاه به عنوان تسويه برخي از 
ديون واگذار شود تا مشكل حقوقي اين دو باشگاه 
به خاطر مالك واحد برطرف شود. مقرر شد تامين 
اجتماع اين دين را به شركت هاي زيرمجموعه خود 
كه سوده هستند و توان اقتصادي دارند واگذار كند. 

دولت اين مجوز را به هيئت واگذاري داد.«
   بانك ها بزرگ ترين شرکت هاي مردمي 

سخنگوي دولت با تأكيد بر اينكه هيئت واگذاري 
تشكيل جلسه داد و در نهايت به اين جمع بندي 
نرس��يد كه از اين مجوز بهره برداري كند، اظهار 
داشت: »گزينه هاي ديگري با پيگيري متوليان 
پيدا ش��ده كه از مجموعه بانك هاي غيردولتي 
هس��تند. مذاكرات اوليه  صورت گرفته و گزارش 
هيئت واگذاري در هيئت دولت ارائه شده است. 
بانك ها توان اقتصادي بالايي دارند و از بزرگ ترين 
شركت هاي مردمي هستند. اگر موفق به واگذاري 
تيم ها به بانك هاي غيردولتي شويم در واقع اين 
باشگاه ها را به بزرگ ترين ش��ركت هاي مردمي 
واگذار كرده ايم. دولت از اين پيش��نهاد استقبال 
كرد و توافق ش��د وزير اقتصاد و رئيس كل بانك 
مرك��زي مذاكره اي ب��ا اعضاي هيئ��ت مديره و 
مديرعامل بانك ها داش��ته باش��ند تا سريع تر به 
توافق نهايي برسيم. پيش بيني مي كنيم تا چند 
روز آتي به تواف��ق نهايي با دو بان��ك غيردولتي 
برسيم تا اين سرمايه هاي ملي مورد حمايت مؤثر 

قرار بگيرند.«

سرگردانمثلسرخابيها!

فريدون حسن 

وقتي همه درگير دربي بوديم
فوتسالناشنوايانقهرمانجهانشد

در هياهوي واگذاري س��رخابي ها پايتخ��ت و در روزهايي كه هوش و 
حواس همه به دربي پايتخت و نتيجه آن بود، تيم ملي فوتبال ناشنوايان 
ايران ب��ه مقام قهرماني و مدال طلاي المپيك زمس��تاني ناش��نوايان 

دست يافت. 
قهرماني تيمي در المپيك اتفاقي است كه ورزش ايران به جز در واليبال 
نشس��ته چيزي از آن به ياد ندارد. حالا اما فوتساليس��ت هاي خوب و 
پرتلاش ايران موفق ش��دند با برتري 3 بر يك مقاب��ل ژاپن در فينال 
بازي هاي المپيك زمستاني در تركيه به اين موفقيت بزرگ دست پيدا 
كنند. موفقيتي كه البته در هياهوي اين روزهاي ورزش كشور چندان 
ديده نشد. موفقيتي كه آنها شانس آوردند كه زيرمجموعه فدراسيون 
فوتبال نيستند، والا مهدي تاج آن را به عنوان پنجمين خنده مردم به 

كارنامه خودش اضافه مي كرد. 
هرچند اين قهرماني با پيام هاي تبري��ك رئيس جمهور و وزير ورزش 
همراه شد، اما باز هم نتوانست آنگونه كه بايد و شايد زحمات بچه هاي 
فوتسال ناشنوايان را جبران كند. رئيس جمهور در پيام خود كسب اين 
موفقيت را برگ زرين ديگري بر كارنامه درخشان اين تيم عنوان كرده 
و تداوم اين موفقيت ها را از درگاه خداوند خواستار شده است. كيومرث 
هاشمي، وزير ورزش هم در پيام خود به همت و غيرت فوتساليست هاي 
ناشنوا اشاره كرده و آن را باعث عزت و اقتدار ايران دانسته و از قهرماني 

آنها تمجيد كرده است. 
جز اين هيچ اتفاق ديگري رح نداد، نه سروصدايي به راه افتاد و نه چيز 
ديگري. همه درگير دربي و حواش��ي آن بوديم، حتي پيام ها هم چيز 
تازه اي نداشت. مثل هميش��ه همه از اين ورزشكاران كه همواره ثابت 
كرده اند هم در رقابت هاي جهاني و هم در پارالمپيك ها افتخار آفريني 
مي كنند توقع دارند كه به اين راه ادامه دهند بدون اينكه كوچك ترين 
نشانه اي از حمايت وجود داشته باشد، درس��ت مانند هميشه و تمام 
قهرماني هايي كه پيش از اين به چش��م ديده ايم، اما مس��ئولان ريز و 
درشت نديده اند و فقط به انتشار يك پيام تبريك قناعت كرده اند. البته 
برخي در عكس هاي يادگاري هم حضور پيدا مي كنند و حتماً اين اتفاق 
در بازگشت تيم قهرمان فوتسال المپيك زمستاني هم رخ خواهد داد، 
اما توجه داشته باش��يد كه حمايت ها فقط در همين حد خواهد بود و 

خواهد ماند. 
قهرمان المپيك ناشنوايان در بازگشت باز هم بايد به گوشه اي بخزد و 
كار خودش را ادامه دهد. اصلًا هم نبايد توقع زيادي داشته باشد، چون 
همه چيز ورزش بايد در جاي ديگري خرج ش��ود و فوتباليس��ت هاي 
ناشنوا در كنار بقيه مدال آوران و افتخارآفرينان فقط تمرين كنند و با 

سختي فراوان آماده مدال آوري هاي بعدي شوند. 

دنیا حیدری

نه طارمي شب خوبي  داشت، نه پورتو
آرسنالهمچنانميتازد

چهره دو تي�م راه يافته ديگر به يك چه�ارم  نهايي ليگ  قهرمانان 
اروپا مشخص شد. 

آرسنال تصورش را هم  نمي كرد كارش برابر پورتو اينگونه گره بخورد، اما 
همانطور كه در بازي دور رفت با دريافت گل در واپسين ثانيه هاي بازي 
شوكه ش��ده بود، در جريان بازي برگشت نيز شرايطي مشابه را تجربه 
كرد. صدرنشين ليگ برتر انگليس دقايق پاياني نيمه نخست گلزني كرد 
تا به عنوان تيم برنده راهي رختكن شود، اما در عين ناباوري در نيمه دوم 
موفق نشد بار ديگر دروازه ميهمان را باز كند و به همين دليل كار براي 
مشخص شدن تيم برتر ميدان به ضربات پنالتي كشيد و آرسنال در اين 
شرايط موفق شد بازي را با نتيجه 4 بر 2 به پايان ببرد و جواز حضور در 
يك چهارم نهايي را كسب كند. در واقع داويد رايا، گلر آرسنال كه ستاره 
اين تيم در مصاف با پورتو بود، ناجي تيمش بود و دليل صعود صدرنشين 

ليگ  برتر انگليس به مرحله بعد شد. 
طارمي، مهاجم ايراني پورتو در اين بازي در دقيقه 88 به عنوان يار 
تعويضي راهي ميدان ش��د و در طول 3۰ دقيق��ه تنها يك موقعيت 
جدي روي دروازه آرسنال خلق كرد، اما شب ناكام او با عدم حضور 
در جمع پنالتي زنان پورتو تكميل شد. او كه بعد از دست دادن پنالتي 
مقابل اس��توريل تنها يك مرتبه مقابل حريف��ي از ليگ يك پنالتي 
زده، هنوز نتوانسته اعتماد سرخيو كونسيسائو را جهت پنالتي زدن 
در پورتو جلب كند. حال آنكه ش��ايد اگر طارمي يكي  از پنالتي هاي 
تيمش را  زده بود، ش��رايط اين ب��ازي براي پورتو متف��اوت به پايان 
مي رسيد. تيمي كه با گلزني در خانه كار آرسنال را سخت كرده بود، 
اما دست آخر شانس حضور در يك چهارم نهايي ليگ  قهرمانان اروپا 

را از دست داد. 
برتري مقابل ناپولي براي ژاوي و تيمش حيثيتي شده بود. ناپولي با 
يك شوت در چهارچوب موفق به ملغي كردن برتري آبي و اناري ها در 
دور رفت شده بود و بدتر اينكه سرمربي تيم ميزبان با كنايه گفته بود 
شما حمله كرديد، ما گل زديم. تلخي اين كنايه در كنار از دست رفتن 
دو امتياز باارزش و البته طلسم بازي در ايتاليا كه همواره براي بارسا با 
باخت همراه است، سبب شده بود بازي دور برگشت يك هشتم نهايي 
براي كاتالان ها به اوج حساسيت برسد. شايد به همين دليل هم بود 
كه آئورليو دي لورنتيس، رئيس ناپولي  به بازيكنان اين تيم قول داده 
بود در صورت حذف بارسلونا، پاداش هنگفت )1۰ميليون يورويي( به 
آنها تعلق بگيرد، اما كاتالان ها اجازه ندادند ناپولي در اسپانيا حتي به 
اين پاداش هنگفت نزديك ش��ود. زدن دو گل در دو دقيقه به معناي 
پايان كار ناپولي بود. با وجود اين بارسا كار را 3 بر يك خاتمه داد تا شب 
جادويي كه ژاوي وعده اش را داده بود محقق شود و اين بار او حريف را 
با لحني كنايه آميز مخاطب قرار دهد و بگويد: »تازه فهميديد كيفيت 

ما چقدر بالاست.«

شیوا نوروزي
      گزارش  یک

دنیا حیدري 

پايانساليكهبايدازآندرسگرفت
يك سال ديگر هم رو به پايان اس��ت، اما با وجود به بهره برداري رسيدن 
بسياري از پروژه هاي ورزشي درسالي كه روز هاي واپسين آن را سپري  
مي كنيم، معضلات و مشكلات بسياري همچنان به قوت خود باقي  است، 
آن هم در شرايطي كه بنا بر گفته هاي شخص وزير ورزش، 9 وزارتخانه 
درگير امر ورزش هستند و براساس مصوبات شوراي عالي ورزش، كيومرث 
هاشمي و مجموعه زيردست آن مي توانند سياست هاي خود را به ساير 
وزارتخانه ها ديكته كنند. با وجود اين در همين روز هاي پايان سال شاهد 
تصميم گيري هاي پرانتقادي از مجموعه وزارت ورزش بوديم كه از جمله  
آنها واگذاري پرسپوليس بود. واگذاري كه مانند از چاله بيرون آمدن و به 
چاه افتادن بود و اين چيزي نبود كه از وزارت ورزش و شخص وزير با سابقه 

بلندبالايي كه دارد، انتظار مي رفت!
هرچند كه مورد اشاره شده، تنها يكي از موارد پرتعدادي بود كه وزارت 
ورزش را مس��تحق انتقاد مي كند. ترديدي نيس��ت كه وزارت ورزش و 
كيومرث هاشمي كه چند ماهي اس��ت جايگزين حميد سجادي شده 
اقدامات مثبتي هم انجام داده اند، اما مسئله  اينجاست كه از او به عنوان 
يك فرد باسابقه در مديريت ورزش انتظارات بيشتري وجود دارد كه تا به 

امروز نتوانسته بدان جامه عمل بپوشاند. 
شايد بتوان برخي كاستي ها را با توجه به ناملايمات موجود توجيه كرد، اما 
واقعيت اين است كه در بسياري از موارد، راه رفته شده درست نيست، مثل 
واگذاري پرسپوليس به تامين  اجتماعي، توجهات بيش از حد به فوتبال 
و بي توجهي به ساير رشته ها كه مسئله نوع نگاه آقايان است. نگاهي كه 

نمي تواند نتيجه مثبتي در پي داشته باشد. 
سالي  كه روزهاي پاياني آن در حال سپري شدن است، ميزبان اتفاقات تلخ 
و شيرينی در ورزش بود. موفقيت ها و ناكامي هايي كه بايد از هر دو آنها در 
جهت گام برداشتن در مسير پيشرفت درس گرفت. شايد به همين دليل 
هم هس��ت كه عمدتاً در پايان كار به كاستي ها، ناكامي  ها و نكات منفي 
اشاره مي شود، چراكه ادامه مسير موفقيت ها نيز مستلزم درس گرفتن از 
اشتباهات و ناكامي ها و تلاش براي جبران آنهاست. در واقع آنچه مسير 
موفقيت را هموار مي كند، گام برداشتن در مسير حل و فصل مشكلات 

است. در غير اين صورت نمي توان انتظار تكرار موفقيت ها را داشت. 
آنچه  وزارت ورزش امروز بايد بدان توجه داشته باشد، اشتباهاتي است 
كه در طول امسال رخ داد. اش��تباهات متعددي كه بارها و بارها ورزش 
را به چالش كش��يد و آن را از مسير رشد، توسعه و پيش��رفت دور كرد. 
اشتباهاتي كه به واسطه حضور مديران ناكارآمد و تصميمات غيراصولي 
رخ داد و ضربه هاي سنگيني چه به لحاظ مالي و چه فني و معنوي به اين 
حوزه وارد كرد. اشتباهاتي كه روزهاي نخست سال آينده بهترين فرصت 
براي فكر  كردن و بررسي آنها براي عدم تكرار دوباره است، خصوصاً كه 
سال آينده ورزش ايران رويدادهاي مهمي چون ليگ ملت هاي واليبال، 
انتخابي هاي المپيك و همچنين بزرگ ترين رويداد ورزشي دنيا )المپيك 
و پارالمپيك ( را در پيش دارد و بايد با تمام قوا براي حضور و كسب موفقيت 

در آن قدم بردارد. 
امسال فرصت هاي زيادي از دست رفت. واليبال ايران به دلايل مختلف از 
كسب سهميه المپيك عقب ماند و كارش براي حضور در پاريس دشوار 
شد. كش��تي اتفاقات تلخي را پشت سر گذاش��ت. جودو با وجود پايان 
محروميت،  حرف چنداني براي گفتن در ميادين نداشت و ساير رشته ها 
نيز هر كدام به فراخور حال خود مسائل و مشكلات ريز و درشتي را پشت 
سر گذاشتند. تكليف بسياري از فدراس��يون ها روشن نشد و دلخوري و 
نارضايتي ورزشكاران و قهرمانان از محقق نش��دن وعده هاي داده شده 
همچنان پابرجا باقي  ماند. مسائل و مشكلاتي كه باعث شد در كل نتوان 
از آن به عنوان سالي موفق در ورزش ياد كرد. با وجود اين ورزش اتفاقات 
خوبي را هم پشت س��ر گذاش��ت كه از جمله آن بردهاي مقطعي تيم 
ملي)مثلاً برابر ژاپن(، درخشش فوتبال ساحلي و نايب قهرماني واترپلو بود. 
اتفاقاتي كه اگرچه توانست در مقاطع مختلف كام مردم را شيرين كند، اما 

براي ورزش ايران كه پتانسيل بالايي دارد، كافي نبود. 
ورزش سال گذش��ته دو وزير به خود ديد؛ سجادي بعد از عملكردي كه 
چنگي به دل نمي زد،  به دليل اتفاقاتي كه برايش رخ داد،  جاي خود را به 
كيومرث هاشمي داد، اما او هم هنوز نتوانسته انتظارات را آنطور كه بايد 
برآورده كند و انتظار مي رود حداقل با درس گرفتن از اشتباهات اين سال 
پرفراز و نشيب،  برنامه اي قابل قبول براي سال جديد داشته باشد. سالي 
كه به واسطه برگزاري المپيك، بسيار حائز اهميت است و بدون برنامه قدم 
گذاشتن در آن نتيجه اي ندارد جز ادامه ناكامي هايي كه در سال 14۰2، 

ضربه هاي قابل توجهي به بدنه ورزش كشور زد. 

واگذاري به تامين  اجتماعي هوا شد، بانك هاي غيردولتي در صف

 واليبال با رئيس جديد سال را به پايان مي برد
شنبهسرنوشت

كمتر از 48 س��اعت ديگر تكليف صندلي رياس��ت يك��ي از مهم ترين 
فدراسيون هاي ورزش��ي كشور مشخص مي ش��ود. فدراسيون واليبال 
كه چند ماهي با سرپرس��ت)مرادي( اداره شد، ش��نبه هفته آينده قرار 
است رئيس جديدش در مجمع انتخاباتي مشخص شود. تصور مي شد 
فدراسيون واليبال قرار است يك بار ديگر تحت فرمان داورزني باشد، اما در 
بين پنج گزينه اي كه شنبه  با يكديگر رقابت مي كنند )محمد منصوري، 
اميرحسين منظمي، س��يدميلاد تقوي، محمود افشاردوست و پيمان 
اكبر( خبري از داورزني كه مدت ها بابت بازنشستگي حضور يا عدم حضور 

دوباره اش در فدراسيون واليبال محل بحث بود، نيست. 
از بين گزينه هاي رياست فدراسيون واليبال، اميرحسين منظمي و محمد 
منصوري شانس زيادي ندارند، اما بس��ياري ميلاد تقوي، يار داورزني را 
شانس اول انتخابات مي دانند. هرچند كه محمود افشاردوست، دبيركل 
سابق فدراسيون هم در صورت عدم انصراف در دقيقه 9۰، شانس خوبي 
براي به دست آوردن رأي مجمع جهت به دست گرفتن رياست فدراسيون 
واليبال دارد. پيمان اكبري هم ش��رايط مشابهي نسبت به افشاردوست 
دارد. با اين تفاوت كه او سابقه مديريت در ورزش را ندارد، اما افشاردوست 
هم سابقه دارد و هم مدرك آن را. اما ش��نيده ها حاكي از آن است كه از 
بين چهار گزينه نام برده شده، قرار است سه نفر به نفع يك نفر كنار بروند 
كه در اين صورت رقابت يا بين افشاردوس��ت و تقوي خواهد بود يا بين 
پيمان اكبري و تقوي.  تقوي كه از او به عنوان يكي از شانس هاي اصلي 
ياد مي شود، شش سال سابقه رياست در هيئت واليبال استان مازندران 
را دارد و در آخرين دوره رياست داورزني در واليبال به عنوان دبيركل به 
فدراسيون واليبال آمد و چهار س��ال در سيستم اصلي مديريت واليبال 
كار كرد، اما در ماه هاي اخير به دليل حضور در انتخابات از س��مت خود 
كناره گيري كرد تا به عنوان مشاور به كار خود در فدراسيون ادامه دهد و 
حالا هم كه هدفش نشستن روي صندلي رياست است. البته به شرط آنكه 

بتواند نظر مجمع را براي رسيدن به اين هدف جلب كند. 

شمیم رضوان


